
Lekcia: Ž 150                                                 Kázeň: Mt 1, 21-23 (Štedrý deň 2021)

Bratia a sestry,
slová, ktoré sú základom tejto kázne, zazneli ako zvesť o tom, čo sa ešte len

malo stať. Boli adresované Jozefovi. To, čo vtedy anjel Pánov ešte len zvestoval,
sa naplnilo. Márii sa narodil Syn a my sme sa tu dnes zišli, aby sme si pripomenuli
túto udalosť. Nechceme dnes len spomínať na niečo, čo sa stalo dávno v minulosti,
ale chceme sa zamyslieť, čo Kristov príchod na svet znamená pre nás! 

Jozef počúvol a dieťa, ktoré sa narodilo Márii, pomenoval Ježiš. Biblické
mená majú svoj význam. Uvediem pár príkladov: Adam znamená človek; Peter
znamená skala; Noemi znamená spanilá alebo krásna; Anna znamená omilostená;
Ján znamená Hospodin sa  zmiloval. Mohol by som takto pokračovať veľmi dlho,
ale  nás  dnes  bude  zaujímať  hlavne,  čo  znamená  meno  Ježiš.  Meno  Ježiš  sa
vyskytuje iba v Novom zákone. V Starom zákone však nájdeme meno Józua. Ježiš
je grécky tvar hebrejského mena Józua, doslova Jošua, čo znamená „Hospodin je
spasenie (záchrana)“. V mene Ježiš je ukryté, kým vlastne je. Tiež zahŕňa Ježišovo
poslanie.  V našom Pánovi  Ježišovi  Kristovi  prišiel  na  svet  sám Boh,  aby  nás
zachránil. Prišiel na svet tak ako každý z nás v podobe bezbranného dieťaťa. Boh
sa stal človekom, aby vykonal to, čo by nedokázal vykonať nikto iný. Nemáme
záchranu v nikom inom iba v Ježišovi Kristovi. Pán Boh nie je pasívny. Boh sa
stará o svet. Náš Boh prichádza k nám a koná. Koná dielo spasenia.

Jozef  počul,  že  dieťa  sa  bude  volať  Ježiš,  pretože  vyslobodí  svoj  ľud  z
hriechov.  Koho myslí  Pán Boh pod tým svojím ľudom? Kto patrí  do Božieho
ľudu? Vieme, že v Starom zákone si Boh vyvolil svoj ľud. Bol to ľud, ktorý bol
malý a mnohými inými národmi utláčaný. Patria do Božieho vyvoleného ľudu iba
tí,  o  ktorých  čítame  v  Starom  zákone?  Nie,  pretože  už  v  Starom  zákone  je
zaznamenané, že Hospodin zachráni aj tých, ktorých vtedy nazývali pohania, teda
aj tých, ktorí nepatrili do Božieho vyvoleného ľudu. V knihe proroka Izaiáša sa
píše,  že  Boh  nezachráni  len  svoj  vyvolený  ľud,  ale  aj  cudzincov,  ktorí  sa  k
Božiemu ľudu pripoja. 

Pán Ježiš na konci svojho pozemského pôsobenia vysiela svojich učeníkov,
aby  zvestovali  evanjelium všetkých národom po celej  zemi.  Radostná  zvesť  o
Ježišovi patrí všetkým. Aj apoštol Peter, ktorý bol pravoverným Židom, vyznáva
toto:  V pravde,  teraz poznávam, že Boh nie je  prijímačom osôb,  ale že mu je
príjemný, kto v ktorómkoľvek národe sa Ho bojí a poslúcha ho. (Sk 10, 34-35) Aj
apoštol Pavol, ktorý dokonca na začiatku kruto prenasledoval prvých kresťanov,
hovorí  o Božom ľude obrazne.  Pavol  prirovnal  pohanov k ratolesti,  ktorá bola
vštepená do pôvodného kmeňa. V Ježišovi Kristovi sa spása rozšírila do celého
sveta.  Božia  náruč je  otvorená pre  každého.  Ježiš  prináša  záchranu pre  všetky
národy, pre každého jedného človeka na tejto zemi. Do Božieho ľudu, ktorý prišiel
Ježiš oslobodiť od hriechov, patrí každý, kto sa vo viere spolieha na Boha. Pán
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Ježiš prináša slobodu, pokoj a život každému, kto o to stojí. 
Už vieme, kto patrí  do Božieho ľudu.  Patrí  tam každý.  Boh si  nevyberá,

koho bude milovať a koho nie, ale preukazuje svoju milosť všetkým. Boží ľud
potrebuje oslobodenie od hriechov. Hriech je prekážka medzi Bohom a ľuďmi.
Niet takého človeka, ktorý by nehrešil. Hriech so sebou prináša iba zlé a smrť. Pán
Boh z lásky k svojmu ľudu zasiahol. Poslal svojho milovaného Syna, aby položil
svoj život za naše hriechy. Sami sa svojich hriechov nezbavíme. Nedokážeme sa
zlepšiť a vždy konať iba to, čo je dobré. Odpustenie hriechov nám ponúka Ten,
ktorý jediný je bez hriechu. Pán Ježiš nám bol vo všetkom podobný, iba v našej
hriešnej podstate nie. 

Preto sa Ježiš narodil, aby vyslobodil svoj ľud od hriechov. Na Ježišov život
na zemi sa musíme pozerať ako na jeden celok. Ježišovo narodenie sa nedá oddeliť
od toho,  čo  sa  stalo  neskôr.  Ježiš  vyslobodil  svoj  ľud z  hriechov,  keď za  nás
zomrel. Dnes a počas nastávajúcich dní si budeme pripomínať, že sa narodil Ježiš.
Ježiš je naša Záchrana a spása. Pán Ježiš prišiel na zem aj kvôli nám a je neustále s
nami. 

Ježiš zasľúbil, že kde sa dvaja alebo traja stretnú v Jeho mene, tam bude
prítomný. Na Kristovu neustálu prítomnosť nás upozorňuje aj druhé meno, ktoré
náleží nášmu Pánovi Ježišovi Kristovi. Už prorok Micheáš napísal, že dieťa, ktoré
sa narodí, dostane meno Emanuel. Emanuel znamená „S nami Boh“. Pán Boh nie
je vzdialený od tohoto sveta a ľudia mu nie sú cudzí. Kristus je s nami stále a my
Mu môžeme v každej situácii a za všetkých okolností všetko povedať. 

Boh nám dal z lásky ten najväčší a najvzácnejší dar. Na zem prišiel Ježiš
Kristus. Prišiel, aby svoj ľud oslobodil od hriechov. Aj keď Ježiš dokončil svoju
misiu na zemi a vstúpil na nebesá, tak zasľúbil, že s nami bude po všetky dni. Ježiš
je Emanuel. Ježiš je Boh, ktorý je neustále s nami. Vďaka Pánu Bohu za Jeho
veľký dar. Preto kresťania po celej zemi každý rok oslavujú vianočné sviatky, aby
si pripomenuli, že na zem prišla Záchrana v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi.

Bratia a sestry, prajem nám všetkým, aby každý dar, ktorý cez tieto vianočné
sviatky  dostaneme,  bol  pripomienkou  toho  najdrahšieho  daru.  Pán  Boh  nám
zadarmo a z lásky preukazuje svoju milosť. Nemáme inú záchranu, iba tú, ktorú
nám prináša Ježiš Kristus. Vďaka Ježišovi môžeme patriť do Božieho ľudu a len
vďaka Ježišovi sme skutočne slobodní. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v liste Filipským v 2. k.: 
Tak zmýšľajte medzi sebou, ako aj Ježiš Kristus!
Milosť nášho Pána Ježiša Krista a láska Božia a účastenstvo Ducha svätého so
všetkými vami. Amen.
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